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ABSTRACT 

 

Asep Burhanudin. NIM F.1610338. Academic supervision headmaster 

as a act to improve the teacher profesionality at Madrasah Ibtidaiyyah (MI) 

Hidayatussa’adiyah Sukabumi Regency. Islamic Education Management, 

Faculty of Teacher Training, Djuanda University. 2020th. 

 
 

The goals of this research to expalin or describe a planning and practice of 

academic supervision, and to explain how to improve the teacher profesionality 

with headmaster academic supervision. Academic supervision is an activity of 

coaching by the principal to the object determined to improve the quality of 

aspects to be improved. Academic supervision begins with planning as a 

framework or reference in implementation. Furthermore, the implementation 

uses techniques that can be adjusted to the needs. The purpose of academic 

supervision is to improve the ability of teachers to manage learning, improve 

teacher competency. This reflects that academic supervision is an activity that 

can be carried out as an effort to improve teacher professionality. 

Professionality is the attitude, commitment, motivation of a teacher in pursuing 

his professionality. Professionality is formed through sociable aspects, 

personality with the ability of teachers to manage learning well. In the fact of 

research findings, academic supervision is carried out as one of the efforts that 

can be done to improve teacher professionality. This study aims to find out, 

analyze, understand and explain academic supervision by school principals in 

an effort to improve teacher professionality. This research is qualitative 

research, the research method used is case study research with observation case 

study research type. This research was conducted in MI Hidayatussa'adiyah 

Sukabumi Regency. Research subjects in this study are the principal, school 

supervisor and teacher. Data collected using observation, interview and 

documentation techniques. In addition, in analyzing data using data reduction 

methods, data presentation and drawing conclusions. The data validity testing 

technique uses triangulation techniques and source triangulation techniques. 

This research resulted in findings on very substantial matters that the efforts 

made through academic supervision were able to improve teacher 

professionality. In addition, teacher competence is a very important factor in 

shaping teacher professionality. 
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 صخلولا
 
 

 جهذك ساسنًذا سييدول يويداكاأل سافشاإل .٦١٠٣٨٣.ف ٌيدلا اٌهبش فيأس
 سةادإ .يووباكوس ادٌتعسلا ٌتاده ةينبخٍذإا نًذسستا يف عهىولا ةيفاسثحا ٌيحسثل

 ،اواَذج عتواج ، عهٍىثلوا ٌيولعولا بيسدث كهٍت ةيولااإنس ةيبسثلا ةحسوطأ

 ٠٢٠٢ .سوجوب

 وششح ، يويداكاأل فااإنشش ريفٌثو طيطخث حشش وه ةسادسلا هره ٌو سضغلا
 يًلعول  ٌتٌهولا  ةءاانكف  ٌيححسل  نتوربولا  ودهجلا    هذاٌت  ٌتديبجاإل  ستانًذس

 ٌوكثي  .به  واق  ريلا  دًًٌاكاأل  فااإنشش  ٌزفٌثل  ٌجتثٌ  يووباكوس  سعادٌتلا
 ءاسجإ وه يويداكاأل دعىلا طيطخث .ريفٌثلوا طيطخثلا يٍ دًًٌاكاأل فااإنشش
 لخال ٌ و فاسثحاال  ويظٌث  وثي  .يويداكلأا  فااإنشش  ريفٌث  يف  وخذثسي يلكيه

  ، يعوٌلا دحبلا َىع نىإ دحبلا اره يوثٌي .ٌيولعولا واصثلوا نجاؤهوو ثاءاكف
 ةسادس دحب عوٌ عو نتاحلا ستدسا ةسادس يه ةوحخذسولا بحذلا ةقيسطو

  ةينبخٍذإا يف  حذبلا  اره  ءساجإ  حى  .ةظحانًال  طشٌقت  وه  خذوثنًسا  نتاحلا    ستانًذس
  ةسسدولا سيدو  يه  ستادسلا  هره  يف  ةيدحبلا  ثاعوضوولا  سعادٌتلا  ةياده
  نتبانًقاو ظتحلاولا  ثايٌقث  واخذثساب  ثاٌايبلا  يعج  حى  .عهىولوا  ششفولوا

  ثاٌايبلا ضسعو  ثاٌايبلا  ٌملحق  قطش  ثاٌايبلا  ٌملحث  حخذوسي  .قيدوثلوا
 رهٍذثلا ثايٌقث  ثاٌايبلا  صحت  سابثخا  ٍَتقث  حخذوسث  .اثجاثٌثاانس  غتايصو

 طيطخثلا ، ً  لاوأ :إنى ستادسلا هره جئاثٌ سيشث .نًصذسا ديلحذلا ثايٌقثو

 يف ٌيولعولاو ساسنًذا دساءو هدأع ريلا يويداكاأل افإنششل  طيطخث عٍ جثٌي
 ولعثلا ريفٌث كٍمشث ،ولعثلا ٌزفٌث خطت غتايص :قئادو نذاد دًًٌاكاأل فااإنشش

  يويداكلأا  فاسشلإا  وثي  ،ً  ايٌاد  .بالطلا  ولعث  ثاجسخو  وييقث  ليكشثو
 يف

 ٌيولعونم ستانًذس سيدو لبق ٌو يووباكوس سعادٌتلا ٌتاده ٌتديثباإل ستانًذس

 ةقيدو  يف  سوكرو  وه  اوك  يويداكاأل  فااإنشش  ريفٌث  .فصملا  يف  ٌيوجىدولا

 وث  حًلا  دًًٌاكاأل  فااإنشش  ريفٌث  جئاثٌ  إٌ  .يويداكلأا  فااإنشش  طيطخث

 وثي ، اً  دلاد .يويداكلأا فاسشلإا ةطخ يف اهعيوجث وث ةقيدو يف دسث اهصاجٌإ

 اثءاانكف للاخ ٌو عهىولا ةيفاسثحا ٌيححس يف وٌسينًذا نهاربي حًلا دوهجلا لرب

 ملعملا فارتحا ، ملعملا ةءاكف ، تربويلا فااإلشر :البحث تاملك
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